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Protokoł Nr  VII/2016 

z sesji Rady Gminy Osielsko 

z dnia  22 listopada  2016 roku 

w sali Urzędu Stanu Cywilnego 

w Osielsku  

 

Sesja zwołana w trybie art. 20 ust. 3 (na wniosek wójta gminy) ustawy   z dnia 8 marca 1990 

r. o samorządzie gminnym  (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 446 ze zm.) 

 

Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy p. Benedykt Leszczyński. 

Protokolant: Wiesława Klimek. 

Sesja trwała od godz. 14
00

 do 16
00

. 

Na 15 radnych obecnych było 14 radnych. Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do 

protokołu.  

Radni nieobecni: A. Różański, A Słysz. 

Spóźnili się radni:  A. Wiekierak. 

  Obecni na sesji byli również: Wójt Gminy p. W. Sypniewski, Zastępca Wójta p. M. Jończyk,    

Skarbnik Gminy p. B. Nalaskowska oraz dyr. GZK p. L. Dziamski. 

Sołtysi:  M. Wędzińska, Cz. Betyna i St. Mikulski. 

Radni powiatowi i przedstawiciel Starostwa Powiatowego  nieobecni. 

Przewodniczący obrad stwierdził quorum i przedstawił porządek obrad. Z uwagi na 

wycofanie skargi przez wnioskodawczynię porządek obrad będzie przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  

uchwał. 

6. Składanie interpelacji. 

7. Zapytania do radnych powiatowych:  

 8. Podjęcie uchwał:    

1) w sprawie zmiany budżetu gminy na rok bieżący,  

2)  w sprawie  zmiany WPF, 

3) w sprawie współdziałania z Powiatem Bydgoskiem polegającym na budowie 

ścieżek rowerowych  

4) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie statutu Zespołu ds. Oświaty,   

 6) w sprawie określenia jednostki obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz zakresu 

 obowiązków 

 7) w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Osielsku,    

 8) w sprawie zmiany załącznika do uchwały Nr III/32/2016  Rady Gminy Osielsko z 

 dnia 10 maja  2016 r.  Planu Gospodarki Niskoemisyjnej, 

 9) w sprawie ustalenia nazw ulic w Żołędowie, 

 10) w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy z organizacjami 

 pozarządowymi na 2017r, 

 11) w sprawie przyjęcia do realizacji programu polityki zdrowotnej na lata 2017 – 

 2019  o nazwie: „Rehabilitacja lecznicza (fizjoterapia i kinezyterapia) mieszkańców 

 Gminy Osielsko” 
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 12) w sprawie oceny aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania  przestrzennego oraz miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego gminy Osielsko. 

 9.  Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie porządku obrad: 
  

Porządek obrad w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie-za. 
 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Protokoł w drodze głosowania został przyjęty jednogłośnie-za. 
 

Ad.5.   

Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z wykonania  uchwał.– 

stanowi załącznik do protokołu. Sprawozdanie po wyjaśnieniach przez Wójta  Rada przyjęła 

przez aklamację.  

W trakcie sprawozdania przybył radny A. Wiekierak. Stan radnych 13. 

A. Matusewicz- podziękował za nowe przystanki wzdłuż ul. Centralnej w Osielsku. 

Nawiązał do kwestii dodatkowych worków na odpady komunalne mając na uwadze 

wystąpienie mieszkanki na ostatniej sesji rady. 

Wójt poinformował, że na najbliższych zebraniach wiejskich  będą rozmowy  na temat 

gospodarki odpadami. 

K. Lewandowski zapytał o ul. Chabrową w Osielsku, czy i kiedy będą ustawione znaki 

drogowe. 

Dyrektor GZK p. Dziamski poinformował, że znaki ustawi po opracowaniu projektu 

organizacji ruchu przez Starostwo Powiatowe.  Sprawdzę na jakim jest etapie opracowanie  

projektu. 

J. Baumgart- czy są planowane do wykonania  parkingi przy szkołach. 

Wójt wykonanie parkingu przy ul. Tuberozy zaplanowane  jest na rok 2017, a w Niemczu jest 

w trakcie realizacji. 

Ad. 6.  

Składanie interpelacji: 

A. Matusewicz-  "Podczas wrześniowej sesji, korzystając z obecności szefowej GOSiR, 

chciałem podzielić się uwagami na temat funkcjonowania naszego gminnego basenu. 

Przystałem jednak na propozycję przewodniczącego rady, aby te sprawy omówić w węższym  

gronie bezpośrednio po sesji. Jak się okazało, przewodniczący z braku czasu przełożył termin 

spotkania i zaproponował rozmowę we wtorek 20 września o 15:15, podczas swojego dyżuru 

w biurze Rady Gminy. Niestety na umówione spotkanie nie przyszedł. Sytuacja ta skłoniła 

mnie do przekazania swoich uwag dotyczących basenu w formie interpelacji (zgodnie ze 

statutem Gminy Osielsko § 87, pkt 2. Interpelacje dotyczą spraw gminnej wspólnoty o 

zasadniczym charakterze, winny zawierać krótkie przedstawienie stanu faktycznego będącego 

jej przedmiotem oraz wynikające  z tego pytania), którą złożyłem na ostatniej sesji, tj. 18 

października br. Do tej pory nie otrzymałem na nią pisemnej odpowiedzi, bo w takiej formie 

jej oczekiwałem. Statut Gminy Osielsko stanowi w § 88  

1. Odpowiedzi na interpelację udziela przewodniczący rady bądź wójt w formie ustnej lub 

pisemnej.  
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2. Udzielenie na posiedzeniu  odpowiedzi ustnej wymaga potwierdzenia przez składającego 

interpelację, że odpowiedź jest wystarczająca. 

3. W przypadku gdy nie  jest niemożliwe udzielenie odpowiedzi ustnej na sesji, bądź na 

żądanie radnego odpowiedzi pisemnej na interpelację należy udzielić w ciągu 14 dni. 

W związku z powyższym oczekuję pisemnej odpowiedzi na moja interpelację z dnia 18 10.br. 

Równocześnie spodziewam się, że zarówno ta , jak i poprzednie odpowiedzi na moej 

interpelacje i pozostałych radnych, zostaną opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 

Gminy Osielsko, najlepiej w formie oddzielnej zakładki, podobnie jak czynią to inne 

samorządy".  

Forma odpowiedzi: pisemna. 

Ad. 7. 

 Zapytania do radnych powiatowych: 

K. Cichański - wnioskował, aby w zawiadomieniu  Starosty,  o wydanym  pozwoleniu na 

budowę i innych dokumentach umieścić nazwę ulicy. Obecnie podawane są tylko numery 

działek. 

Ad. 8.  

 Podjęcie uchwał:    

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 

bieżący. 

Skarbnik Gminy przedstawiła zmiany od ostatnich posiedzeń komisji. Poinformowała o 

zmianie w podstawie prawnej z uwagi na ogłoszenie jednolitego tekstu ustawy o finansach 

publicznych w dniu 18 listopada 2016 r. 

I.Kraszkiewicz wnioskował o zdjęcie kwoty 108 045 zł z rezerwy ogólnej - wniosek komisji 

rozwoju gospodarczego. 

Skarbnik gminy dokonała korekty rezerwy ogólnej.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VII/75/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały   w sprawie zmiany   Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Osielsko na lata  2016 –2023.  

 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VII/76/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli udziału Gminy 

Osielsko we wspólnej realizacji projektu z  Powiatem Bydgoskim polegającego na budowie 

ścieżek rowerowych na terenie gminy Osielsko w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020.  

K. Lewandowski- z uwagi na zapis § 2 , że "Gmina Osielsko pełnić będzie rolę Lidera, a 

Powiat role Partnera", to taka współpraca będzie generować dla nas  koszty.   

Wójt - bez udziału Starostwa Powiatowego nie mamy możliwości działania z uwagi, że środki 

na budowę ścieżek rowerowych trafiają na ich konto. 
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A. Matusewicz- zapytał dlaczego w tym współdziałaniu dwóch jednostek nie ma gminy 

Dobrcz. Przecież ścieżki rowerowe winny się łączyć sąsiadujących gmin. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VII/77/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

 Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 

za - 12 

przeciw - 0 

wstrzymał się - 1. 

Uchwała Nr VII/78/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie statutu 

Zespołu ds. Oświaty.   

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VII/79/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały  w sprawie  określenia jednostki 

obsługującej, jednostek obsługiwanych oraz  zakresu obowiązków powierzonych jednostce 

obsługującej w ramach wspólnej obsługi.  

A. Matusewicz- tytuł projektu jest  dla mnie niejasny. Powinien być napisany bardziej po 

polsku.  

Z-ca Wójta p. Jończyk wyjaśniła, że zakres  jednostki obsługującej  i jednostki obsługiwanej   

określone są w ustawie o samorządzie gminnym art. 10a do 10d i w ten sposób została 

skonstruowana uchwała. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był  jednogłośnie - za. 

 

Uchwała Nr VII/80/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany statutu Gminnego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w Osielsku.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

 

Uchwała Nr VII/81/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

  

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały - zmiany załącznika do uchwały Nr 
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III/32/2016 Rady Gminy Osielsko z dnia 10 maja 2016 r. zmieniającej załącznik do uchwały 

w sprawie przyjęcia i realizacji ,,Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Osielsko na lata 

2014-2020”.  

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

 

Uchwała Nr VII/82/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia nazw ulic w 

Żołędowie. 

I. Kraszkiewicz-   nazwa ul. Leona Wyczółkowskiego jest przyjęta uchwałą zebrania 

wiejskiego dlatego tez komisja przychyliła sie do nadania takiej nazwy ulicy. 

K. Lewandowski - zgłosił sprzeciw z uwagi, że nazwy ulic na terenie gminy Osielsko winny 

być ujednolicone. Ulica L. Wyczółkowskiego istnieje już w Niemczu. Powstaną utrudnienia 

dla różnych służb jak Policja, Pogotowie itp. Będę głosował przeciw. 

Wobec dalszych głosów Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały. Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 

za - 12 

przeciw - 1 

wstrzymał się - 0. 

 

Uchwała Nr VII/83/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2017 r.  

A. Matusewicz- nie wnoszę uwag do współpracy z  organizacji pozarządowymi, ale mam    

uwagę co do  języka  stosowanego w tym projekcie. Zapisy winny być przejrzyste np. w § 8 

ust. 3  jest zapis " Stanowiska, komórki oraz jednostki organizacyjne prowadzą bezpośrednią 

współpracę z organizacjami..." Zapis powinien być konkretny jaka osoba, a nie stanowisko. 

Tak jak wcześnie wypowiadałem sie język jest niejasny, powinien być bardziej dostępny, 

będą czytać ten program różne osoby. Odbyły się konsultacje od 18 października do 2 

listopada 2016 r, uważam że jest to okres za krótki. 

 I. Kraszkiewicz pracownik referujący przedmiotowy projekt  poinformował komisję, że 

informacje o konsultacjach były wysyłane drogą e-mailową w m-cu sierpniu br. także nie 

można mówić o krótkim okresie czasu konsultacji. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przedstawiony projekt uchwały. Wynik 

głosowania był  następujący: 

za - 12 

przeciw - 0 

wstrzymał się - 1. 

 

 Uchwała Nr VII/84/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 
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Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały   przyjęcia do realizacji programu polityki 

zdrowotnej na lata 2017 – 2019  o nazwie: „Rehabilitacja lecznicza (fizjoterapia  

i kinezyterapia) mieszkańców Gminy Osielsko”. 

Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 

za - 12 

przeciw - 0 

wstrzymał się - 1. 

 

Uchwała Nr VII/85/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Przewodniczący obrad przedstawił projekt uchwały w sprawie oceny aktualności Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego gminy Osielsko. 

Uchwała w drodze głosowania została przyjęta jednogłośnie - za. 

Uchwała Nr VII/86/2016 

Stanowi załącznik do protokołu 

wraz z wynikiem głosowania imiennego 

 

Ad. 10. 

 Udzielenie odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Wójt w e-mailu, który został przesłany radnemu był niekompletny, poszła część dokumentów. 

Nie powinno się taki stać i w związku z tym muszę  przeprosić radnego.  

Wyjaśnienia zostały  przyjęte przez radnego A. Matusewicza. 

 

Ad. 11 

Przewodniczący obrad poinformował, że uwzględniając prośby radnych ulega zmianie  data 

sesji  z 20 grudnia br. na 15 grudnia 2016 r.  

I.Kraszkiewicz- nawiązał do pisma Starosty Bydgoskiego w sprawie naprawy chodnika przy 

ul. Centralnej 1, które było przedstawione na ostatnim posiedzeniu komisji. Przytoczył Wyrok 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego  w Warszawie  - Pojęcie przebudowy zjazdu oraz 

utrzymania zjazdu. "Utrzymanie zjazdu może polegać na dokonaniu pewnych czynności 

porządkowych i konserwacyjnych, a więc nie ingerujących w istotę obiektu i służących 

wyłącznie poprawie wygody i bezpieczeństwa  ruchu. Do takich czynności z całą pewnością 

nie należy podwyższanie parametrów technicznych , czy też eksploatacyjnych  (użytkowych) 

wynikających z cech funkcjonalnych danej drogi (zjazdu), które polega na przebudowie i 

utwardzeniu nawierzchni istniejącego zjazdu". Jak wynika z powyższego wyroku Starostwo 

winno dokonać naprawy zjazdu.  

K. Cichański - wnioskował uporządkowanie  parkingu  na osiedlu handlowym. Należy 

podciąć żywopłoty, 

- wnioskował o powiększenie parkingu przy Gminnej Przychodni Zdrowia w Osielsku. 

Zdemontować znak zakaz zatrzymywania się i postoju w celu jego powiększenia. 

A. Matusewicz- nawiązał do swoich wcześniejszych wystąpień. Na parkingu na osiedlu 

handlowym miała być wykonana zmiana organizacji ruchu.  

M. Zielińska - wnioskowała o umożliwienie parkowania osobom niepełnosprawnym przy 

gminnej bibliotece w Osielsku. 

Wójt - są zamówione tablice zezwalające na parkowanie niepełnosprawnym. Na wiosnę 

zostaną pomalowane stanowiska. 
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B. Polasik - przy ul. Alei A. Mickiewicza w Niemczu rosną dęby, które w okresie jesieni 

zrzucają dużo liści. Każdy mieszkaniec umieszcza je w swoich workach. Czy można 

wprowadzić dodatkowe worki na liście.  

G. Paliwoda- wnioskował do dyr. GZK o częstsze równanie ulic Kwiatowej, Kukułczej  

i Kanarkowej w Żołędowie. 

A. Wiekierak-  nawiązując do sprawozdania Wójta, zapytał czy są konkretne ustalenia, ze 

strony Bydgoszczy,  jaki zakres prac będzie wykonywany na ul. Jeździeckiej.   

Cz. Betyna- tiry wywożą ziemię  ul. Kościelną i Koronowską.  Natomiast puste wjeżdżają ul. 

Bluszczową. Mieszkańcy ul. Sygnałowej zwracają uwagę, że dzieci uczęszczające do szkoły 

mają trudności z przejściem.  

Sołeckie tablice informacyjne są za wysokie, należy je obniżyć. Daszek nad tablicą nie 

zabezpiecza przed deszczem. 

A. Matusewicz - proponował ustawienie tablicy ogłoszeń koło kościoła w Osielsku z uwagi, 

że kiedyś tam była. 

Ponadto zapytał do kogo zgłaszać awarie, nie świecące lampy oświetlenia ulicznego. 

K. Cichański odpowiedział radnemu, że tablica spod kościoła została przeniesiona zgodnie  

z sugestią księdza gdyż stała na gruncie kościelnym. 

M. Wędzińska - wnioskowała do dyr. GZK o częstsze równanie ul. Strumykowej, a zimą  

o odśnieżanie. 

D. Szatkowska-Rzepka- zapytała o możliwość podłączenia się do światłowodowego internetu 

w Jarużynie. 

K. Lachowska-  zdemontować krawężniki celem usprawnienia zjazdu z ul. Bydgoskiej w ul. 

Nobla w Niemczu.   

 K. Cichański - przy ul. Kolonijnej na wysokości posesji nr 8 rosnący dąb swym obwodem 

zajmuje część jezdni.  Stwarza zagrożenie bezpieczeństwa z uwagi na  usytuowanie w pobliżu 

skrzyżowania ul. Kolonijnej z ul. Słoneczaną. 

Wójt-nie ma przeszkód wywozu worków z liśćmi tylko należy zgłosić do GZK, 

-  jest wola Prezydenta m. Bydgoszcz  do budowy chodnika wzdłuż ul. Jeździeckiej przy 

naszej współpracy. Natomiast na skrzyżowaniu ulic: Gdańskiej z  Jeździecką ma być 

wykonana sygnalizacja świetlna, ale bez skrzyżowania z ul. Armii Krajowej, 

- dostęp do internetu w Jarużynie, w ramach przebudowy ul. Starowiejskiej  możemy położyć 

rurę pod przyszły kabel światłowodowy,  

- wszelkie awarie oświetleniowe należy zgłaszać do sołtysa lub sekretariatu urzędu gminy, 

- wysokość osadzonych tablic ogłoszeniowych zostanie uregulowana w przyszłym roku. 

Wnioski, radnej K. Lachowskiej i K. Cichańskiego dot. dróg powiatowych zostaną 

przekazane pisemnie do Starosty Bydgoskiego.   

Natomiast drogami gminnymi zajmie się Gminny Zakład Komunalny. 

  

 Przewodniczący obrad zamykając posiedzenie Rady podziękował wszystkim za udział. 

  

                    Protokolant                                                  Przewodniczący obrad 

 

                Wiesława Klimek                                            Benedykt Leszczyński 

 

 


